
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 
 

 
 
 

 
Beste lezers 
 
We schreven in ons vorig editoriaal ”dat de tijd vliegt, 
dat het (school-)jaar is voortgegleden”. Tja, december, 
het jaar bijna voorbij… We schreven ook over de 
samenwerking met SNPB voor projecten en 
opleidingen. Tja, december, en SNPB bijna voorbij… 
Was het niet Bredero die zei “dat het kan verkeren”?   
 
Er blijft veel onduidelijkheid over de uitrol van de 
beleidsnota, het programmadecreet, de extra 
besparingen. Misschien nog meer voor de kleine 
koepels dan voor de grote? En toch: het begeleidings- 

en ondersteuningswerk gaat verder, de opleidingen 
lopen door. Hoe zou het anders kunnen? 
 
De bijdragen in deze Eigen-Wijs zijn daar een mooi 
voorbeeld van: het project competentieontwikkeling en 
ASS, de voordelen van evalueren zonder cijfers, 

sticordi in de praktijk, kleuterparticipatie binnen 2KP 
en redelijke aanpassingen in scholen: kleine ingrepen 
kunnen ook. 
 

En nu de feesten stilaan hun intrede doen eindigen we 
deze Eigen-Wijs met een aankondiging:  

25 jaar VOOP wordt gevierd op 4 februari 2015. 
Zorg dat je er bij bent. 

 
 
Voor het volgend nummer zijn bijdragen en illustraties  

welkom tegen 15 februari 2015 bij 
johan.royeaerd@telenet.be 
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Project Competentieontwikkeling & Autisme Spectrum Stoornissen (ASS) 
 

Om het M-decreet te kunnen realiseren is het nodig schoolteams en leerkrachten 
te ondersteunen in het leren omgaan met kinderen en jongeren met specifieke 
onderwijsbehoeften. Daartoe heeft de overheid SNPB (Samenwerkingsverband 

Netgebonden Pedagogische Begeleidingsdiensten) de opdracht gegeven een 
opleidingstraject op te zetten. Hierin participeren de enkele tientallen nieuwe 
competentiebegeleiders. Hoewel OKO (Overleg Kleine Onderwijsverstrekkers, 
waar VOOP deel van uitmaakt) een aparte convenant heeft met de overheid 
namen de OKO-competentiebegeleiders ook deel. Voor VONAC Ann Servranckx en 
Johan Royeaerd. 

 
Opleiding voor pedagogisch begeleiders competentieontwikkeling 

Vanaf schooljaar 2015-2016 worden de nieuwe maatregelen van kracht om meer kinderen en 
jongeren een plaats te geven in het gewoon onderwijs. Kinderen met beperkingen die dankzij 
redelijke aanpassingen het gewoon onderwijs kunnen 
volgen, hebben het recht om zich in te schrijven in een 
gewone school. Redelijke aanpassingen zijn bijvoorbeeld 
laptops in de les of langere toetstijden.  

De competentiebegeleiders, die door SNPB de voorbije 
maanden zijn opgeleid, zetten zich voortaan samen met de 
reguliere begeleiders in om met de scholen op weg te gaan 
rond deze veranderingen. 
Het project ‘competentieontwikkeling’ stelt zich twee grote 
doelen: 

- leraren(-teams) ondersteunen in het werken aan 

een meer inclusieve school;  

- het samenwerken tussen lokale onderwijspartners 

versterken. 

Franky Luca, pedagogisch begeleider competentieontwikkeling en ASS binnen VONAC, maakte vorig 
schooljaar al een aantal van onze scholen wegwijs in de ASS-problematiek. Hij startte een 
intervisiegroep, ontwikkelde fiches om leerstoornissen en gedragsproblemen bij leerlingen te 
herkennen, schreef een zeer praktijkgerichte brochure over werken met ASS-leerlingen in de klas en 

gaf opleiding over ASS. Dit schooljaar neem ik deze taak van hem over. 

Wat kan je van mij, pedagogisch begeleider Competentieontwikkeling & ASS, verwachten? 

De pedagogische begeleiders Lies en Iris hebben dit najaar met elke school een verkenning gedaan 
van noden en vragen. Tevens hebben zij verduidelijkt waarin VONAC de scholen en centra kan 

ondersteunen of begeleiden. In december kom ik zelf ook langs bij de meeste scholen of wordt per 
mail of telefoon in kaart gebracht welke noden er zijn op vlak van competentieontwikkeling en 
inclusieve school. Samen met directeur of zorgcoördinator of beleidsondersteuner gaan we meer 
specifiek na hoe meer inclusie kan gerealiseerd worden om leerlingen met specifieke 
onderwijsbehoeften nu en in de toekomst in de klas optimaal te verwelkomen en op te volgen. 

Het stopzetten van SNPB in het kader van de besparingen door de nieuwe regering betekent niet dat 
het project ook verdwijnt. Zeker voor dit schooljaar blijven de competentiebegeleiders gewoon verder 
werken. Welke vorm dit vanaf volgend schooljaar concreet zal aannemen is nog onduidelijk, maar het 
project loopt zeker verder. Het is inderdaad verankerd via het M-decreet. 
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Inmiddels hebben we via de langlopende opleiding binnen SNPB veel informatie, materialen en 
brochures in handen gekregen. De samenwerking met de collega-PBD’s is hier zeker een groot 
voordeel bij. Al dat materiaal staat ter beschikking van de 
scholen.   
 

Vanuit VONAC worden voortaan begeleiding, ondersteuning en 
opleiding aangeboden omtrent tal van aspecten die met meer 
inclusief onderwijs te maken hebben. We denken bv. aan:  

- Wat zijn de concrete gevolgen van het M-decreet? 
- Hoe mijn school meet UDL maken? (Universal Design for 

Learning: instap voor elk kind) 
- Hoe werken we op school een visie op inclusie uit en hoe 

gaan we met de realisatie aan de slag? 
- Hoe gaan we om weerstand tegen al deze 

veranderingen? 
- Hoe komen tot meer HGW & HGD? (handelingsgericht werken en denken + zorgcontinuüm) 
- Hoe concreet werken met leerlingen met specifieke noden in de klas? 
- Hoe meer leren van elkaar? (intervisiegroep) 

 
Tevens zijn opleidingen en vormingen uitgewerkt omtrent een heel aantal onderwerpen die met deze 
hele problematiek te maken  hebben. Binnenkort ontvangt elke school hierover meer informatie. Alles 
kan op maat van jullie school of centrum aangepast worden. En gezien ik zelf ook nog halftijds werk 
in een OV 4 school voor leerlingen met voornamelijk ASS en ADHD, heb ik zelf ook heel wat praktisch 
haalbare ervaring kunnen opbouwen, die ik graag met jullie deel. 
 

Met vragen kunnen jullie ook steeds rechtstreeks bij mij terecht: je vindt m’n coördinaten achteraan 
in deze Eigen-Wijs. 
 

Ann Servranckx 

 

Hoe, wat,  waar, wanneer,… en vooral waarom evalueren? 

Tijdens de maanden september en oktober, bezochten Iris Bolsens en ikzelf de meeste van onze scholen en centra. 

Het waren vruchtbare gesprekken.  Er kwamen heel wat vragen naar ondersteuning.  Het ging van kleine, direct 

oplosbare vragen naar begeleiding van pedagogische studiedagen. 

We hebben gemerkt dat dit jaar heel veel interesse uitging naar (breed) evalueren en (binnenklas-)differentatie.  

Naar aanleiding van de gesprekken over evaluatie en hoe evolueren van kwantitatieve evaluatie naar kwalitatieve 

evaluatie, van productevaluatie naar procesevaluatie, wil ik jullie onderstaande en 

bijzonder boeiende tekst van Jürgen Peeters niet onthouden. Hij schreef dit artikel 

in september van dit jaar. Mijns inziens is dit een zeer overtuigend artikel om ons 

puntensysteem zwaar onder de  loep te nemen. 

Jürgen is gefocust op duurzame verandering, mild accepterend van wat er is, 

afdalend naar de gemeenschappelijke grond.  

Lies Pycke 

 

http://www.google.be/imgres?imgurl=http://www.pronovacollege.nl/files/media/afbeeldingen/aka/loesje.gif&imgrefurl=http://www.gopixpic.com/269/loesje-en-de-lentekriebel/http:||neeringweblog*nl|wp-content|uploads|2013|02|Loesje-en-de-lentekriebel*gif/&h=542&w=420&tbnid=_4AqbtmznNeRiM:&zoom=1&docid=s_jiv_sDbwnETM&hl=nl&ei=20FJVO_mK7OM7AaQiICoCQ&tbm=isch&ved=0CFIQMygUMBQ&iact=rc&uact=3&dur=1028&page=2&start=17&ndsp=33
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Zeven redenen om het puntensysteem af te schaffen 

We zijn zo gehecht geraakt aan het puntensysteem dat leerkrachten, ouders en kinderen amper kunnen geloven 

dat het zonder kan. Er zou echter een enorme ruimte tot leren kunnen vrijkomen net door hiermee te stoppen. De 

vele begeesterde leerkrachten die het vuur bij de kinderen doen branden en oprecht op hen betrokken zijn, 

hebben dit systeem echt niet nodig. Ik geef in een notendop 7 redenen om dit systeem af te schaffen. 

 

1. Veroorzaakt stress 

Als je kinderen beoordeelt, hetzij positief of negatief, creëer je stress. Een beetje stress kan een zetje geven om 

beter te presteren. Wanneer de stress toeneemt, nemen de prestaties af. De hersenen gaan in overlevingsmodus. 

De intelligentie en het oplossingsvermogen nemen af. Degenen die denken dat we kinderen moeten voorbereiden 

op een stresserende samenleving door hen alvast in de stress te zetten, zijn blind voor wat het effect is van die 

stress. Een toenemend aantal kinderen en volwassen lijdt als gevolg van stress onder angst, agressie, depressie, 

burn-out, zinloosheid en vormen van verslaving. 

 

2. Verandert de reden waarom we leren 

Het behalen van punten is een doel op zich geworden. De passie en motivatie om nieuwe dingen te leren, te 

begrijpen en onder de knie te krijgen neemt af. Als na een tijd punten niet meer motiveren, gaan we punten ruilen 

voor andere vormen van omkoping zoals een strip of een nieuwe fiets. Zo geraken we steeds verder verwijderd van 

waar het zou moeten omgaan: kennis, inzicht, vaardigheden en bewustzijn. 

 

3. Illusie dat we een juist beeld krijgen van het leren 

Punten zeggen alleen iets over wat direct meetbaar is. Een 8 voor Nederlands kan zowel betekenen dat je 8 

woorden juist geschreven hebt, als dat je de boodschap van een heel boek begrepen hebt. Het zegt niets over wat 

je geleerd hebt van die vijf boeken die je niet voor school moest lezen, maar zo graag wou lezen. Het zegt niets 

over waarom je die verplichte boekbespreking niet af hebt gemaakt. Leerkrachten, ouders en leerlingen gebruiken 

dit systeem omdat het handig is. We vermijden zo dieper in te gaan op het leerproces zelf. De realiteit is dat we 

meestal niet weten wat een leerling op welk moment precies leert. Een leerling die wegdroomt in de klas is 

misschien net aan het doordenken op een bepaalde vraag die gesteld werd in de klas. 

 

4. Asociaal 

Dit systeem verdeelt kinderen in winnaars en verliezers. Je kan maar trots zijn op je 9, omdat er ook kinderen een 5 

of 6 hebben gehaald. Sneller en beter zijn dan anderen wordt over gewaardeerd. ‘Loser’ is een veel gehoord 

scheldwoord op de speelplaats. Waarom mag niet elk kind volgens zijn tempo en kwaliteiten ontwikkelen? 

Waarom moeten kinderen voortdurend vergeleken worden met elkaar en met een gemiddeld kind dat alleen in 

statistieken bestaat? 

 

5. Vermindert de motivatie tot leren 

Met het puntensysteem geven we de boodschap dat kinderen niet 

uit zichzelf tot leren kunnen komen. Ze hebben de beloning van 

punten, of straf van onthouding van punten, nodig om te komen tot 

leren. Als we in plaats van straffen of belonen voor leerprestaties 

meer de nadruk willen leggen op gerichte feedback, 
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schiet het puntensysteem eveneens te kort. Het is een wiskundige voorstelling van iets dat niet exact valt uit te 

drukken. Het meet alleen wat je kan reproduceren of produceren binnen het goedgekeurde kader van de 

leerkracht of het leerplan. Het fnuikt eigen initiatief, creatief denken, persoonlijke interesses en andere 

leerstrategieën. Het doet zo weinig beroep op het volledige ontwikkelingspotentieel van kinderen, dat bij velen de 

motivatie tot leren vanzelf verdwijnt. 

 

6. Beperkt creativiteit 

Een toets met multiple choice vragen is makkelijk te verbeteren en met een beetje goed gokwerk makkelijk in te 

vullen. Er is maar één ‘goed’ of ‘fout’ antwoord. Stel dat een leerling een ‘fout’ antwoord geeft op een vraag, dan 

krijgt hij een nul. Conclusie: hij kan het niet of begrijpt het niet. We weten echter niet waarom de leerling die vraag 

‘fout’ heeft beantwoord. Misschien zat daar wel een heel goede redenering achter, die aantoont dat de leerling 

wel degelijk op een intelligente manier met de leerstof bezig is. In feite worden kinderen vaak beoordeeld op het 

bevestigen van de redenering van de leraar en aldus ontmoedigd om zelf na te denken. 

 

7. Tijdverlies 

Als we zouden stoppen met voortdurend zinloze testen en rapporten te geven aan kinderen, komt er veel tijd vrij 

om gericht feedback te geven op het leerproces van het kind. Is er tijd om per kind te zoeken naar welke materiaal 

helpend is in zijn of haar leerproces en te zoeken naar strategieën om kinderen elkaar te laten helpen bij hun leren. 

Er zou eveneens tijd vrij komen om zelf meer van de kinderen te leren. 

 

© Jürgen Peeters 

2 september 2014 

jurgenpeeters@deonderstroom.be – www.deonderstroom.be 

 

 

 

 

Iedereen kent het letterwoord, iedereen is er op een of andere manier ook mee bezig (misschien zelfs 
onbewust), maar hoe doen we dat allemaal? Kunnen we niet méér leren uit het meer uitwisselen van 
onze ervaringen met sticordi-maatregelen? De bedoeling van onderstaand tekstje is niet zozeer dat 

jullie dit lezen en er mee akkoord gaan. Eerder wil de tekst een aanzet zijn tot een leerrijke discussie 
rond sticordi bij jongeren. Jongeren die vaak druk zijn en impulsief en ons uitdagen om breder te 
kijken dan we meestal doen.  

Graag had ik geweten hoe jullie dit organiseren in jullie klaspraktijk. Een vorm van over de 
schoolgrenzen heen leren... Ik ben benieuwd naar jullie ervaringen. 

Franky Luca 

 
Omdat herhaling een waardevol didactische principe is, geef ik graag nog eens aan waarvoor het 
acroniem ‘Sticordi’ staat: 
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 Stimuleren: leerlingen aanmoedigen en het positieve benadrukken. 
 Compenseren: het gebruik van bepaalde (technische) hulpmiddelen toelaten, bijvoorbeeld een 
laptop met leessoftware en spellingcorrector voor een leerling met dyslexie. 
 Remediëren: individuele leerhulp aanbieden om zo leerachterstand te vermijden. 
 Differentiëren: variatie aanbrengen in de leerstof en aanpak om zo beter te kunnen inspelen op de 

noden van individuele leerlingen. 
 Dispenseren: bepaalde onderdelen van het leerprogramma laten vallen en waar mogelijk vervangen 
door iets gelijkwaardig. 
Een deel van de leerlingen met ADHD, ASS en gedragsproblemen zal, volgens het M-decree,t naar 
het gewoon onderwijs doorstromen, maar hoe kunnen we met deze problematieken omgaan? 

 

Vanuit mijn ervaring als leerlingenbegeleider in een school voor jongeren met emotionele- en 
gedragsproblemen ervaar ik een zekere angst. Angst voor de jongeren maar ook voor de 
leerkrachten. Zijn zij wel opgewassen voor deze taak? Het is niet aan mij om daarover te oordelen. 
Maar vanuit mijn diepe bekommernis wil ik hen graag een 
steuntje in de rug geven. 

 

Wat werkt? 

Alle maatregelen die je zou willen treffen beginnen met de 
aanvaarding dat het kind, de jongere, anders is. Dat zijn of 
haar moeilijk gedrag een uiting is van iets dieper. Eerder een 
onvermogen dan een onwil. Pas vanuit deze acceptatie kan je 
maatregelen nemen. Deze stap lijkt eenvoudig maar is de 

moeilijkste hindernis in het werken met jongeren met ‘moeilijk 
gedrag’. 

We passen dit even toe op het omgaan met jongeren met ADHD. We vertrekken vanuit sticordi maar 
illustreren dit effen op een iets andere manier dan de stilaan bekende deelfacetten. 

 

Wat vertelt sticordi ons over omgaan met ADHD? 
 
Algemeen 
Vraag raad bij collega's en andere professionelen. 
Betrek, indien mogelijk, de ouders erbij en zorg voor een duidelijke communicatie met de ouders. 
Bespreek de aanpassingen met verschillende collega's en probeer eenzelfde aanpak toe te passen. 
 
Stimulerende maatregelen 
Toon begrip en erken het probleem, hierdoor steun je de leerling. 
Probeer je in de leefwereld van de jongere te verplaatsen, al kan dit bij jongeren met ASS heel 
moeilijk zijn. 
Vergeet de boosheid van daarnet en start opnieuw. 
Bekrachtig wat positief loopt, zoek naar positieve elementen. 
Bepaal eerst het gedrag wat u wenst. 
moedig positief gedrag aan op het moment dat het zich 
voordoet. 
Bij ernstig ongewenst gedrag reageer je best elke keer als dit 
gedrag zich voordoet. 
 

Compenserende maatregelen 
Maak gebruik van een instructielijst. 
Maak een lijst op van wat de leerling moet meenemen, dag 
per dag. 
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Maak gebruik van pictogrammen en oplossingsschema's. 
Herhaal. 
Rem de impulsiviteit door een tussenstap, bv. tot 5 tellen vooraleer een antwoord te geven. 
 
Relativerende maatregelen 

Vermijd overbodige prikkels, zorg voor visuele en auditieve afscherming. 
Zorg voor een duidelijke ordening in de dag- en weekindeling, eveneens in het lesverloop. 
Zorg voor een duidelijke structuur van de klas en van de schoolbank. Geef alles zoveel mogelijk een 
vaste plaats. 
Geef tijd om te antwoorden. 
Op de bank ligt enkel wat nodig is voor deze les of toets. 
Bereid de leerling voor op verandering, klasuitstap, nieuwe leerkracht, transitiemoment. 
Hou de instructiefase kort en eenduidig.  
Stel duidelijke, opvolgbare en heldere regels. 
 
Dispenserende maatregelen 
Geef de leerling voldoende tijd om zijn taak netjes en ordelijk af te werken. 
Regel een telefonisch bereikbare helpdesk via een buddysysteem. 
Zorg voor een stimuli-arm plaatsje waar de leerling zich kan terugtrekken. 
 
 
 
 

Van 2KP naar Speerpunt Taal 

In april 2007 lanceerde toenmalig Vlaams minister van onderwijs, 

Frank Vandenbroucke, een impulsplan met maatregelen om de 

participatie van kleuters in het onderwijs te stimuleren. 

Het impulsplan bestond uit verschillende onderdelen. Een daarvan 
was het aanbieden en het garanderen van een betere ondersteuning aan kleuterscholen. Het project 
‘tweedelijnsondersteuning kleuterparticipatie’ oftewel  kortweg  2 KP genoemd, kon van start gaan. Het gaat om 
tweedelijnsondersteuning. De ondersteuning op de eerste lijn gebeurt door kleuteronderwijzers, directies, 
kleuterteams… De begeleiding werd ondergebracht in 5 pijlers, 5 werkdomeinen:  

 Taalvaardigheid ontwikkelen; 

 Omgaan met diversiteit en differentiatie; 

 Ouderparticipatie uitbouwen; 

 Coaching; 

 Het beleidsvoerend vermogen van de scholen versterken. 

Het project is netoverschrijdend. Ongeacht het net (GO!, OVSG, VVKBaO en OKO) kwam elke kleuterschool gelegen 

in een LOP-gebied met meer dan 25% GOK-leerlingen in aanmerking voor ondersteuning. Elk net heeft, afhankelijk 

van het aantal scholen binnen het net, eigen begeleider(s) kunnen aanstellen. 

OKO koos er de eerste jaren voor om het project telkens binnen een van haar koepels uit te voeren. Het eerste jaar 

nam FOPEM dit op zich. De begeleiding bleef dus enkel binnen de FOPEM-scholen. Het 2de jaar deed IPCO 

hetzelfde, het 3de jaar was VOOP aan de beurt.  Vanaf het 4de jaar (schooljaar 2010-2011) kwam er verandering in 

die werking. OKO moest iemand aanstellen die zowel in IPCO, FOPEM, Steiner als VOOP -scholen aan het werk kon.  



 
 

 

8 

Deze werking was geen gemakkelijke opgave: wij zijn een kleine ‘koepel’ met een zeer grote diversiteit in visies op  

onderwijs. Met vallen en opstaan lukte het toch om grote en kleinere begeleidingstrajecten  uit te bouwen. 

Sinds het schooljaar 2013-2014 werden de verschillende projecten die met taal te maken hadden, gehergroepeerd 

binnen SNPB. Er was voortaan 2KP (kleuterparticipatie), R&T (Rand en Taal, voor scholen in de Brusselse rand) en 

TOSO (TaalOndersteuning Secundair Onderwijs). Al deze projecten werden door SNPB gebundeld in één speerpunt, 

nl. het Speerpunt Taal. Andere projecten werden in drie andere speerpunten gebundeld. Binnen het Speerpunt 

Taal zijn een 40-tal begeleiders (verspreid over alle netten) werkzaam. Zij ondersteunen basisscholen en de eerste 

graad van het secundair onderwijs met een hoog  percentage  (min. 35% SES-leerlingen) bij de uitbouw van een 

sterk talenbeleid en een kwaliteitsvol taalvaardigheidsonderwijs.  

Voor OKO zijn hier om praktische redenen een paar andere 

regels van toepassing. De missie blijft hetzelfde: scholen 

ondersteunen in de uitbouw van een sterk talenbeleid en 

kwaliteitsvol taalvaardigheidsonderwijs. Deze opdracht is wel 

beperkt tot de kleuterscholen en de eerste graad van de 

lagere school. Het is immers onmogelijk om met een 

halftijdse betrekking alle OKO- scholen  te bereiken van 

kleuter, over lager tot en met eerste graad  secundair. 

Inmiddels werd bekend dat SNPB wordt opgeheven per 1 januari 2015. De projecten binnen het speerpunt taal 

blijven echter lopen, hoewel de concrete uitrol daarvan momenteel nog onduidelijk is. Maar alvast voor het 

huidige schooljaar blijft de ondersteuning behouden. 

Zelf ben ik als kleuterleidster al meer dan 20 jaar verbonden aan de IVG-School. Ik heb bijna 10 jaar in de derde 

kleuterklas gestaan en daarbij nauw samen gewerkt met de leerkrachten van het eerste leerjaar. Maar toch besef 

ik heel goed dat dit schooljaar 2014-15 een hele uitdaging wordt voor mij om de werking en  de noden van de 

eerste graad van een lagere school onder de knie te krijgen. Een reeks bijscholingen en bijwonen in de klassen in 

onze scholen zullen daar zeker bij helpen, samen met de 

expertise van de leerkrachten. 

Cathy Van Den Mergel 

 

Schoolbouwformule:   redelijke 

aanpassingen 
 

 

In het kader van het M-decreet verwacht de overheid dat de scholen redelijke 
aanpassingen doen voor meer inclusief onderwijs, zodat leerlingen met specifieke 
onderwijsbehoeften vanaf september 2015 ook welkom zijn in de scholen gewoon 
onderwijs. Op 7 november 2014 ging daarover een werkwinkel door. Hieronder een 
paar elementen die tijdens deze zeer praktische vormingsdag werden meegegeven.  
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Redelijke aanpassingen hoeven niet altijd duur en groots te zijn. Enkele voorbeelden:  
- Indeling van de klas en het plaatsen van banken en  stoelen op een bepaalde manier, 
- gebruik van een specifiek handboek of bepaalde objecten, 
- pictogramman ophangen in de gang of de klas, 

Redelijke aanpassingen kunnen ook aanpassingen zijn aan het schoolgebouw zelf, de speelplaats, de 

toegang tot het schoolgebouw of de parking. 

Bij nieuwbouw of bij verbouwingen is het steeds zinvol aan de architect te vragen of hij op de hoogte 
is van de 7 basisprincipes van UD (Universal Design). Een schoolontwerp volgens Universal Design is 
oog hebben voor diversiteit en is een ontwerp waar iedere leerling baat bij heeft. Dus geen 
aanpassingen voor leerlingen met specifieke eisen, maar net een ontwerp waar (vrijwel) alle 
leerlingen baat bij hebben. 

Tijdens deze workshop werd ook de Inspiratiebundel “Integrale toegankelijkheid van 
schoolgebouwen” voorgesteld. De bundel is opgebouwd uit 7 hoofdthema’s: (loop)route, parkeren, 
toegangen, niveauverschillen, sanitair, inrichting en signalisatie. Binnen elk thema zijn bijkomende 
subthema’s opgenomen. De bundel werd samengesteld door een samenwerking tussen AGIOn 
(Agentschap voor Infrastructuur in het Onderwijs) en Enter (Vlaams Expertisecentrum 
Toegankelijkheid). Voor mensen die interesse hebben: ik heb deze bundel digitaal beschikbaar. 

Indien jullie i.v.m. dit onderwerp vragen hebben, kunnen jullie mij steeds bellen of mailen.  

Ann Servranckx 

 

Noteer  alvast   
 

Viering  25  jaar  VOOP  
 

AV’s VOOP & VONAC   4  februari  2015 

 

Op 7 februari 1990 werd de vzw VOOP boven de doopfont gehouden. Begin 2015 zijn we dus 
net een kwarteeuw verder en dat willen we vieren. Niet met veel toeters en bellen, bescheiden 
als we zijn. Maar wel met jullie allen en met de mensen van het eerste uur. 

We hebben afgesproken deze viering te laten samen vallen met onze jaarlijkse Algemene 
Vergaderingen van onze vzw’s VOOP en VONAC. Traditioneel vallen deze eind januari. Dit jaar 
dus – voor de gelegenheid – schuiven we ze even naar achter tot woensdag 4 februari 2015. 
Op die manier vallen de AV’s zo dicht mogelijk bij de verjaardag. 

Ook traditiegetrouw worden we terug verwelkomd op BuSO Levenslust te Lennik. Directeur 
Marc De Wuffel, zijn keukenpersoneel en zijn leerlingen grootkeuken vergasten ons ook dit 
keer op een luisterrijk diner met alles er op en er aan. Eerst is er de AV van VOOP, dan die 
van VONAC en vanaf 12 uur is er receptie gevolgd door de lunch. 

Christine en Johan hebben een overzicht gemaakt van de medewerkers van het eerste uur. 
Die lijst wordt momenteel getoetst met de scholen en met mensen die er zelf van bij het begin 
bij waren. Van zodra de lijst klaar is (hopelijk lukt het de meeste mensen terug te traceren) 
volgt nog een speciale uitnodiging met alle praktische info. 

 

Maar hou de datum zeker en vast vrij:  

woensdag 4 februari 2015 – viering 25 jaar VOOP !!! 

 

http://www.toegankelijkgebouw.be/Handboek/Looproutes/tabid/82/Default.aspx
http://www.toegankelijkgebouw.be/Handboek/Parkeren/tabid/83/Default.aspx
http://www.toegankelijkgebouw.be/Handboek/Toegangen/tabid/84/Default.aspx
http://www.toegankelijkgebouw.be/Handboek/Niveauverschillen/tabid/85/Default.aspx
http://www.toegankelijkgebouw.be/Handboek/Sanitair/tabid/88/Default.aspx
http://www.toegankelijkgebouw.be/Handboek/Inrichting/tabid/86/Default.aspx
http://www.toegankelijkgebouw.be/Handboek/Signalisatie/tabid/87/Default.aspx
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VONAC: wie is wie  

 
 

R Johan Royeaerd (johan.royeaerd@telenet.be), 013 30 68 12 - 0486 031 131 

coördinator VONAC & vertegenwoordigingen en projecten OKO   
pedagogisch begeleider strategie, beleid, kwaliteit, zorg, preventie, welzijn 

Schoolstraat 3 – 3540 Herk-de-Stad 
 
R Lies Pycke (liesbet.pycke@telenet.be), 0476 569 169  

pedagogisch begeleider pedagogisch-didactisch (halftijds) 
 Pastoor Goetschalckxstraat 52 - 2180 Ekeren 

 
R Iris Bolsens (iris.bolsens@me.com)  -  0485 68 07 29 

pedagogisch begeleider pedagogisch-didactisch & differentiatie (halftijds) 
Oeverstraat 35 - 9150 Rupelmonde 

 
R Ann Servranckx (ann_servranckx@hotmail.be)  -  016 68 02 55 - 0476 56 29 68 

pedagogisch begeleider competentieontwikkeling & ASS  (halftijds) 
Beekstraat 5 - 2235 Hulshout (Westmeerbeek)  

 
R Cathy Van den Mergel (cathy.at.home@hotmail.com)  -  0471 31 33 26 

pedagogisch begeleider 2KP (tweedelijnskleuterparticipatie)  (halftijds voor OKO via SNPB) 
Gaversesteenweg 239 – 9820 Merelbeke  

 
R Katty Elias (kelias@vub.ac.be), 02 629 24 50 

Penningmeester 
 

R Christine Marius  en  Hans Weyns (christine.marius@gmail.com – hans.weyns@gmail.com),  

0486 62 51 19 resp. 0499 37 71 76, vrijwillige medewerkers 
 
R Jeanine Billens (jeanine.billens@cvo-bec.net), 02 629 24 51 –  0478 46 43 69 

ondervoorzitter 
 

Abonnement 
Een abonnement op Eigen-Wijs is gratis en kan op eenvoudig verzoek verkregen worden via een  

seintje aan Johan Royeaerd: johan.royeaerd@telenet.be. Voor wijzigingen van geadresseerden of van 
mailadressen kunnen je op hetzelfde adres terecht. 
 

Colofon 
- Eigen-Wijs verschijnt trimestrieel 
- Redactie: Johan Royeaerd 
- Werkten mee: Lies Pycke, Franky Luca, Ann Servranckx, Cathy Van Den Mergel, Johan Royeaerd 
- Bijdragen voor volgend nummer: graag tegen 15-02-2015 bezorgen aan Johan Royeaerd 
- Verantwoordelijk uitgever: Johan Royeaerd, johan.royeaerd@telenet.be 
 
-   VONAC vzw is gevestigd op de VUB - IDLO – lokaal 3B204  -  Pleinlaan 2  -  1050 Brussel 

 
:  Meer informatie (o.a. vorige nieuwsbrieven) vind je op onze website www.VOOP.be. 

 

Θ  Uitschrijven: wil je deze nieuwsbrief liever niet meer ontvangen: geef dan een seintje aan  
johan.royeaerd@telenet.be. 
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